
   najvïaènejšou úlohou. Pri výkone svojej funkcie 
Vážení spoluobèania, sa stretávame aj s nepochopením a odlišnými 

názormi na riešenia problémov. Èastokrát obèan 
som rád, že Vás môžem pozdravi� nechápe, že naše povinnosti sú ve¾mi široké, že 

prostredníctvom novín a poveda� nieko¾ko slov. sme zodpovední za chod celej obce a pri h¾adaní 
Chcem sa Vám poïakova� všetkým, ktorí mi riešenia musíme bra� do 
odovzdali hlas vo vo¾bách za ú v a h y  v š e t k y  j e h o  
prejavenú dôveru, a tiež svojej súvislosti v obecnom i 
najbližšej rodine, ktorá ma širšom meradle.
podporuje pri výkone verejnej Vždy však treba 
funkcie. Moje poïakovanie n á j s �  t o  s p r á v n e  
patrí aj všetkým poslancom z minulého východisko, smerujúce k zabezpeèeniu 
volebného obdobia za ich èas a prínos pre našu požiadaviek obèanov a k ïalšiemu napredovaniu 

našej obce vo všetkých oblastiach.
Starosta, èi poslanec musí vedie� 

zodpovedne posúdi� dopad svojich 
rozhodnutí .  Nájs� spôsob, ako 
zabezpeèi� všetko, èo si obèania prajú a 
èo obec potrebuje. Nájs� správnu cestu 
si vyžaduje umenie kompromisu, 
umenie presvedèi� obèanov, niekedy aj 
poslancov obecného zastupite¾stva o 
správnosti toho-ktorého rozhodnutia.

¼udia nás budú hodnoti� nie 
pod¾a reèi, ale pod¾a skutkov. A tých 
našich skutkov bude potrebné vykona� 
ve¾mi ve¾a. Nielen pri budovaní obce v 
jej skráš¾ovaní, ale aj v medzi¾udských 
vz�ahoch, aj pri upevòovaní hrdosti na 
našu obec.

Starosta sám nezmôže takmer 
niè. Ten na Ve¾kej Hradnej má ve¾ké 
š�astie. Má okolo seba obèanov, ktorí sú 
vždy ochotní poradi�, podpori�, 
pomôc�, priloži� ruku k dielu. Pre nás 
všetkých. Pre našu dedinu.

Blížia sa tie krásne chvíle 
vianoèné, v láske, š�astí, harmónii 
prežite ich spoloène. Nie sú dôležité 
dary, želám Vám nech v novom roku sa 
Vám darí. Zdravie nech slúži k obec.

spokojnosti a dom aby ste mali plný hostí. Krásne Stretávame sa na prahu nového 
Vianoce.volebného obdobia. Èaká nás práca slúžiaca 

             obèanovi, ktorej význam a dôležitos�, ale aj 
                Ing. Pavol Ježík, starosta obcenároènos� a zložitos�, si naplno uvedomuje ten, 

kto sa obetuje pre veci verejné.
Pracova� pre ¾udí nie je vždy tou 

Ve¾kohradnianske zvesti
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Príhovor starostu
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Pôda, ktorá má pre Vážení spoluobèania, dajte si 
Slovensko obrovskú pozor na takéto ponuky na 
cenu sa takýmto odpredaj pôdy. Túto pôdu, ktorú 
spôsobom dostáva do vaši predkovia �ažko nadobudli, 

V poštových schránkach si Slováci 
rúk pochybných firiem, ktoré majú nechali na nej svoje mozole a svoj 

naprieè celou krajinou nachádzajú 
v predmete èinnosti predaj pot predsa nechcete darova� 

listy od pochybných firiem s 
koneènému spotrebite¾ovi, cudzím ¾uïom. Zámerne hovorím 

ponukou vykúpi� ornú pôdu za 
prenájom hnute¾ných vecí èi darova�, lebo so serióznym 

smiešne nízke sumy, ktorú 
sprostredkovate¾skú èinnos� v predajom to nemá niè spoloèné. 

následne ponúkajú s 
oblasti obchodu a služieb. Navyše Viem, že v dnešnej �ažkej dobe je 

mnohonásobnou maržou 
v listoch, ktoré Slováci dostávajú, každé euro dobré, ale pamätajte aj 

investorom èi developerom. V 
kupujúci vopred urèí cenu za na svojich potomkov. Ak máte 

èase, keï aktuálne väèšina 
pozemok, bez uvedenia detailov, odložené ponuky od rôznych 

domácností obracia každé euro, 
metrov štvorcových a èísiel parciel. subjektov, skúste sa pozrie� na 

špekulatívnym spôsobom vymámia 
Slovensko takýmto spôsobom sumy, ktoré vám ponúkali pred 

firmy od obèanov pôdu za pár 
prichádza o pôdu, ktorá je jej nieko¾kými rokmi a aké vám 

drobných, èím ich doslova 
bohatstvom a navyše obèania ponúkajú dnes. Aj keï sú to stále 

okradnú.    
prichádzajú o peniaze. Firmy smiešne sumy, pozrite sa, ako sa 

Pod¾a doterajších informácií 
zneužívajú aktuálnu situáciu ¾udí, zvýšili. Cena pôdy nikdy neklesne, 

ponuky na predaj dostali obyvatelia 
ktorí v èase zvyšovania energií a na to pamätajte pri rozhodovaní o 

Trenèianskeho kraja, 
cien potravín obracajú každé euro. predaji. Ak predsa len o predaji 

Bratislavského, Nitrianskeho i 
Nedostatoènú kompetentnos� a rozmýš¾ate, alebo máte 

Banskobystrického kraja.  Na 
pochybnos� o pôsobnosti týchto pochybnosti o serióznosti takýchto 

základe prístupu k informáciám 
firiem dopåòajú aj prípady, keï ponúk, zastavte sa na obecnom 

oslovujú firmy vlastníkov 
majite¾om pozemku ponúkli výkup úrade, kde sú ochotní vám poradi� 

pozemkov s ponukou na výkup 
pôdy, na ktorom stál ich rodinný a pomôc�.

pôdy. Z predmetu ich èinnosti z 
dom, èím takmer prišli o strechu 

obchodného registra je jasné, že s 
nad hlavou.                             Milan Ježík

pôdou len podnikajú.

Špekulatívny výkup pôdy

Vážení èlenovia urbariátu a globálne otep¾ovanie a každoroèné je cena ešte stále nízka. Odvíja sa 

obyvatelia Ve¾kej Hradnej, onedlho dlhé obdobia s deficitom zrážok a samozrejme od bonity, umiestnenia 

sa skonèí rok 2022, je èas obzrie� sa vysokými teplotami sa už podpisujú a pod. Nárast jej hodnoty možno 

spä� a zhodnoti� ho. Vzh¾adom na aj na postupne sa zhoršujúcom zdokumentova� aj na výške 

predbežný výsledok hospodárenia s tave lesov na S lovensku.  nájomného. Kým v roku 2012 sa 

ho môžeme považova� za úspešný. Výsledkom je vysychanie prameòov pohybovalo nájomné za hektár na 

V máji sme zorganizovali valné úrovni 10-15 eur, v tomto roku 

zhromaždenie, na ktorom sa ponuky na prenájom oscilovali okolo 

z ú è a s t n i l o  o s o b n e ,  a l e b o  80-90 eur. 

prostredníctvom splnomocnenia Pôdu sme zdedili po našich 
vody, potokov a riek. Hynie v nich 

155 èlenov, ktorí vlastnia takmer rodièoch a starých rodièoch, ktorí sa 
život naviazaný na vodu, znižuje sa 

67% podielov. ve¾mi narobili, aby ju nadobudli a 
a vysychá úroda na poliach. 

Èlenom, ktorí sa zúèastnili mohli si na nej dopestova� živobytie 
Následne usychajú aj lesné porasty 

osobne, prípadne splnomocnili inú pre svoje rodiny. Aj z úcty k nim by 
a vytvára sa riziko väèšieho výskytu 

osobu k úèasti, sa chcem týmto sme sa mali k týmto ponukám stava� 
lesných požiarov. Spoloènos�, 

úprimne poïakova�, lebo prispeli k zdržanlivo a obozretne. To nemožno 
médiá a väèšina politikov problémy 

úspešnému priebehu valného poveda� o tých bývalých èlenoch 
lesov nechcú vidie� ani rieši�. Ešte si 

zhromaždenia. urbariátu, ktorí už lacno predali 
ani dobre neuvedomujeme stav, do 

V letných mesiacoch sme svoje podiely. Je to viac ako 18 ha, z 
ktorého sa dostávajú lesy na 

zrealizovali plánovanú �ažbu v celkovej výmery 346,1415 ha 
Slovensku.

lesnom celku Patrovec v objeme pozemkového spoloèenstva.
     V poslednom období boli 3634 m  drevnej hmoty. Bola to Želám èlenom urbariátu a 
majitelia po¾nohospodárskej pôdy 

posledná �ažba ešte z Programu všetkým obyvate¾om Ve¾kej Hradnej 
oslovovaní viacerými ponukami na 

starostlivosti o les na roky 2012- pokojné a radostné prežit ie 
jej odkúpenie. Je potrebné sa k 

2021. V októbri bol schválený vianoèných sviatkov v kruhu svojich 
t ý m t o  p o n u k á m  p o s t a v i �  

Program starostlivosti o les na roky najbližších a do roku 2023 hlavne 
zodpovedne a nezbavova� sa pôdy 

2022-2031. Máme predpísaný ve¾a zdravia, š�astia, rodinnej 
zbytoène rýchlo, nako¾ko  jej cena a 3celkový objem �ažby cca 5.800 m , z pohody a Božieho požehnania.
spoloèenská hodnota sa bude iba 

toho výchovná �ažba je cca 2.800 
zvyšova�.  Na Slovensku,  v 3 3m  a obnovná �ažba 3.000 m . Ing. Štefan Detko, predseda 
porovnaní s ostatnými krajinami EÚ, 

Klimatické zmeny, ako Urbariátu Ve¾ká Hradná

Urbár
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Knihy
iných ¾udí! Jedine kniha hovorí jedinou 991, z toho pre dospelých 778 a pre 
reèou, reèou pera. deti 213 kníh.

         A to je pod¾a mòa na tom to Výpožièné dni v našej knižnici sú: 
Na zaèiatku len názov, potom strany najúžasnejšie. V knihe sa nám vynorí 
popísané slovami a znakmi, ktoré do svet, ktorý nám nikto neskreslí, pondelok od 15,30 - 17,30 hod.                              
seba zapadajú ako skladaèka. A môže neupraví; je taký, ako si ho predstavíme štvrtok     od 15,30 - 17,30 hod. 
sa zaèa� rozvíja� celé klbko príbehu, my sami.                                                                                
ktorý si niekto pre nás pripravil. O èom Mária Ježíková, knihovníèka obce
hovorím? O knihe. Èarovnom Staèí zatvori� oèi a povoli� uzdu fantázii. 
predmete, ktorý urèite aspoò raz našiel Staneme sa svedkami lásky, bohatstva, 
miesto aj v našom živote. Preèo len ale aj chudoby, š�astia, ale aj utrpenia. 
raz? Väèšina mladých ¾udí totiž dáva Kniha je malý poklad a je len na nás, èi 
prednos� internetu, èi televízii. Ale aj to si ho ochránime, alebo necháme strati�.
je predsa istý druh knihy, len inak 
podaný.No nie? S tým ale celkom Verím, že nieèo také sa nestane. Že 
nesúhlasím. bude vždy existova� zopár ¾udí, ktorí ho 

budú opatrova� a dáva� pozor, aby 
Kniha je nieèo, èo nám otvára dvere do nikdy nevymizol z nášho života, a aby 
sveta fantázie už nieko¾ko storoèí. Je to ho úplne nenahradili moderné 
kúsok z histórie, ktorá nám predostiera prostriedky, ku ktorým sa utiekame 
množstvo osudov, èi vymyslených èoraz èastejšie. 
príbehov. Každá kniha nám ponúkne Dúfam.
nieèo iné, a práve tým je zaujímavá a 
nenahradite¾ná. A preèo nie internet èi Aj naša Obec Ve¾ká Hradná má 
televízia? Myslím si, že kniha má ove¾a pomerne pekne a dobre vybudovanú 
väèšie èaro a vie nám umožni� aspoò knižnicu. Len je na škodu, že ju v 
trochu nahliadnu� do sveta fantázie, posledných rokoch navštívilo menej 
zatia¾ èo sledovaním televízie si toho už èitate¾ov, hlavne z radov detí, ako bolo 
ve¾a nepredstavíme, keïže nám to v minulých rokoch. Pandémia sa 
naservírujú ako na striebornej tácke. podpísala i v tejto oblasti.
A je to ve¾ká škoda, že práve moderné 
prostriedky pomaly vytláèajú knihu z Knižnièný fond našej obecnej knižnice 
nášho života. Ešte teraz si pamätám, tvorí 5 796 knižnièných jednotiek, z 
ktorú knihu som èítala ako prvú s toho:    
baterkou pod perinou. Ale èo som - odbornej literatúry pre deti 398
sledovala v televízii, keï som mala - krásnej literatúry pre deti 1 783
desa� rokov? Netuším! A práve v tomto - odbornej literatúry pre dospelých 535
je ten rozdiel. - krásnej literatúry pre dospelých 3080 
Aká je moja najob¾úbenejšia kniha? knižnièných jednotiek.
�ažká otázka. Zatia¾ som nenašla 
knihu, ktorá by mi uèarovala nato¾ko, že Roèný prírastok v roku 2021 èinil 86 
by som o nej mohla hrdo vyhlási�: „Tak, knižnièných jednotiek, a to kúpou z 
táto je tá pravá!“ rozpoètu obce vo výške 700 eur.

Pre mòa má cenu každá kniha, lebo je V roku 2021 využívalo  služby knižnice 
vždy nieèím iná, ako tie ostatné. Èi už 79 aktívnych používate¾ov, z toho detí 
je to encyklopédia alebo historický do 15 rokov je len 27 aktívnych 
román. Z jednej sa dozviete fakty, ktoré používate¾ov.
už nezmeníte, no tá druhá vám dovolí 
ponori� sa do sveta, kde je dovolené Vypožièaných kníh v minulom roku bolo 
všetko. Do sveta fantázie, inej krajiny, 

podmanivou zimnou atmosférou, s krajinou èas� roka, pretože je poznaèená Vianoce  sviatky pokoja, 
pokrytou vloèkami snehu, sú spomienkou na našich starých otcov a 

nádeje a lásky najromantickejšou èas�ou kalendára. mamy, ktorí spolu s nami slávili jeho 
Spomeòme hoci len prípravy na ne, roráty v kolobeh. Vodievali nás na prvé roráty, Ochladilo sa a vzduch je mrazivo 
advente s mnohými zvykmi a obyèajmi, dvíhali nás k jaslièkám, aby sme videli ostrý. Sneh už vyzdobil všetky vrchy a 
adventný veniec so štyrmi sviecami alebo novonarodené die�a, odovzdali nám zvyky stráne. 
rozožatá svieèka v obloku, ktorá blikoce do a obyèaje, ktoré si ctíme ako pamiatku po Prišla zima a s òou dychtivo oèakávané 
tmy, aby vraj Panna Mária s Jozefom našli nich a vzácne dedièstvo. Vianoce. Štedroveèerný stôl je pripravený. 
dobrých ¾udí, ktorí ich prichýlia. Posolstvo pokoja svätej noci sa Na òom blèí svieèka a stará biblia leží 

Ako dedièstvo našich otcov sa ponúka všetkým ¾uïom na Zemi. Nekladie otvorená. V rohu izby na seba púta 
nám zachovali mnohé zvyky,  vianoèné žiadne hranice. Pozýva nás spolu s pozornos� vyzdobený stromèek a pod ním 
pobožnosti pri jaslièkách, zavieranie mudrcmi z Východu a s pastiermi darèeky. Najkrajším darèekom pre nás a 
starého roka na Silvestra so štatistikou pok¾aknú� v Božej láske k Božiemu našich najbližších však je, keï sú všetci 
narodených a zomrelých. Osobitnou die�a�u narodenému v chudobných jasliach. spolu, sú š�astní a zdraví. Ako roky 
kapitolou v tomto odkaze sú betlehemy. Sú Prosme ho, aby naše srdcia prehrial duchom pribúdajú, èoraz viac si uvedomujeme, že 
to naozajstné umelecké výtvory ¾udských vianoènej lásky a krásy a naplnil ich najdôležitejšie na Vianociach je to, ako ich 
rúk, ktoré sa snažili do dreva èi kameòa nádejou, že prekonáme a zbavíme sa prežívame v srdci. Keï v òom necítime 
vpísa� betlehemskú udalos� ako o nej nebezpeènej pandémie, ktorá zasiahla celý pokoj a lásku, vtedy nepomôže ani najkrajší 
poèúvame na polnoènej. svet a èíha na každom kroku nášho života.   stromèek a drahé dary. 

Aká zaujímavá a drahá je táto Anna KòazeováVianoce svojím èarom a 

Spoèítané, rozhodnuté
Je po vo¾bách. Hlasy sú 

odovzdané, starosta a poslanci sú zvolení. V 
sobotu 29. októbra 2022 viedli naše kroky 
opä� k volebným urnám, aby sme využili 
svoje obèianske právo. Hojnou úèas�ou sme 
jasne prejavili záujem o našu obec a veci 
verejné. V komunálnych vo¾bách sme zvolili 
starostu a poslancov, ktorí sa budú poèas 
najbližších štyroch rokov stara� o rozvoj 
našej obce pod¾a najlepšieho vedomia a 
svedomia, aby život v nej bol krajší, 
spokojnejší, aby dedina prosperovala, 
rozvíjala sa a modernizovala. Veríme, že 
všetci, ktorí dostali od obèanov dôveru 
nesklamú a že sa aktívnym prístupom budú 
snaži� plni� si svoje poslanecké povinnosti. 
Svojou odbornos�ou a zanietením budú 
napåòa� predstavy pre vytváranie 
kvalitnejšieho života v našej obci, rieši� 
vzniknuté problémy a pripravova� 
podmienky pre ïalší rozvoj a krajšie 
nažívanie budúcich generácií. 

Práca starostu je urèite �ažká. Je to 
úloha zaväzujúca, ktorá stále prináša nové 
problémy a požiadavky. 
Mnohí èakajú, že všetky pozitívne zmeny sa 
uskutoènia zo dòa na deò. Je ve¾a vecí, ktoré 
treba rieši�, ktoré bijú na poplach. Spolupráca 
starostu s poslancami by mala by� úplnou 
samozrejmos�ou a mala by tvori� jeden zo 
základných pilierov podpory pri napredovaní 
obce. 

Prispejme aj my k zve¾aïovaniu a 
rozvoju tohto krásneho kúta zeme ak nie 
manuálne, tak aspoò dobrým nápadom, 
postrehom èi myšlienkou. Aj takouto formou 
u¾ahèíme prácu zvoleným zástupcom. 
Zaželajme novému vedeniu našej obce ve¾a 
úspechov v ich ne¾ahkej a nároènej práci, 
zdravie a pevné nervy.

Anna Kòazeová



Jarabina je ve¾mi krásny strom. Obecné zastupite¾stvo vo Ve¾kej Hradnej v potešujúce, že napriek tomu pracuje a rozvíja 
Koncom jari v tuhozelenom liste zakvitne decembri roku 2017. Základným úèelom a sa i naïalej. Materiálne a finanèné 
bielou voòavou kystkou (kystka = strapec predmetom jej èinnos� je pôsobenie v oblasti prostriedky získava z príspevkov rodièov a 
kvetov). V zime, keï všetko zakryje sneh, umeleckého spracovania a interpretácie iných darcov, zo zisku z organizovania 
visia z jej haluzí strapce èervených plodov. folklóru a v oblasti starostlivosti o tradiènú párových veselíc, podporuje ju aj jej 
Prilietajú hýle, drozdy a iné vtáèatá, aby sa ¾udovú kultúru miestneho regiónu a zriaïovate¾ obec Ve¾ká Hradná.  Nako¾ko sa 
obživili na jej daroch. Je krásna a štedrá. Slovenska. V rámci svojho predmetu èinnosti v našej obci zachovalo ve¾mi málo 
Dá všetko, èo má. plní najmä tieto úlohy: zachováva a tradièných krojov, od zaèiatku èinnosti 

prezentuje staršie i súèasné prejavy tradiènej skupiny  je jedným z jej cie¾ov i ušitie To¾ko slová spisovate¾a ¼uda 
¾udovej kultúry miestneho regiónu a krojových odevov pre jej èlenov. V decembri Ondrejova.
Slovenska, vytvára folklórne prejavy, 2021 poèas vianoèného vystúpenia sa v Pri èítaní tohto èlánku s mojimi 
verejne predvádza umelecké, výchovné a nových folklórnych odevoch predstavili žiakmi mi hlavou prebehla myšlienka, že sa 
vzdelávacie programy, organizuje kultúrno- starší chlapci, v júni 2022 úèastníkov párovej veru na ten krásny užitoèný strom naša 
spoloèenské podujatia, ktoré propagujú jej veselice oèarili novými rubášmi a zásterami Jarabinka podobá. Èi neobjavíme na 

„visiace strapce“ èinnos� a ktoré sú zamerané na ochranu, aj naše dievèatá. Prvé folklórne odevy v halúzkach  Jarabinky   
minulosti zhotovili mamièky a talentov detí v podobe ich 
babièky detí z Jarabinky, nové speváckych, taneèných, èi 
krojové súèiastky pod¾a vzoru muzikantských zruèností? Èi 

„neprilietajú“ „hladní tradièného kroja šije de�om pani  mnohí 
po zážitku z krásy folklóru“ a Èernová z Trenèína. Výroba  
neživia sa jej darmi? tradièných odevov je finanène,  Èi 

šírenie a propagáciu tradiènej ¾udovej materiálovo aj èasovo ve¾mi nároèná. neposkoèili vaše srdcia rados�ou, keï 
kultúry, vyrába scénické dekorácie a Pre lepšiu predstavu: základné uvideli na párovej veselici našich mladých 
kostýmy pre vlastnú umeleckú èinnos�. „Jarabinkáèov“ súèiastky mužského kroja sú: koše¾a,  v krásnych nových krojoch? 

Prakticky zaèala Jarabinka nohavice, lajblík, èižmy, klobúk. Ženský kroj Mnohí mi iste dajú za pravdu a tešia sa, sú 
fungova� vo februári roku 2018, a to v pozostáva z rukávcov, rubáša, spodnice, hrdí, keï uvidia svoju dcéru, syna, vnuka, èi 
taneènej a hudobnej zložke, postupom èasu zástere, tkanice, èižiem. Chlapci zatia¾ vnuèku na javisku v krásnom odeve 
vznikla aj spevácka skupina dievèat. nemajú lajblíky, èižmy a klobúky, dievèatám predvádza� zvyklosti, spev, èi tanec, ktoré 
Momentálne má 24 èlenov (spevácko- chýbajú rukávce, tkanice i èižmy. právom zaraïujeme do nehmotných hodnôt 
taneèná zložka), ktorých pri vystúpeniach nášho kultúrneho dedièstva.
sprevádza ¾udová hudba s piatimi èlenmi. V Milé deti, èlenovia Jarabinky, patrí ¼udia dneška málo pamätajú na 
máji tohto roku vznikla v ZŠ s MŠ aj vám ve¾ká vïaka, že prichádzate na nácviky svoju kultúrnu identitu, pretechnizovaný svet 
prípravka DFSk, ktorú vo forme folklórneho Jarabinky, aj keï sa vám èastokrát nechce. ich núti uznáva� hodnoty, ktoré sa èasto 
krúžku navštevuje 20 detí. Od zaèiatku tohto Vážení rodièia, starí rodièia, ïakujem, že nezhodujú s morálkou alebo dobrými 
školského roku DFSk Jarabinka spolupracuje svoje deti posielate do našej folklórnej mravmi. Na èloveka útoèí prostredníctvom 
aj s taneènou pedagogièkou zo Súkromnej skupiny a aj vy sami pomáhate pri jej médií a sociálnych sietí to¾ko podnetov, že 
základnej umeleckej školy v Trenèianskych aktivitách. Pán starosta, ïakujem za èastokrát nevie vyselektova� to podstatné a 
Tepliciach. poskytovanie priestorov i finanènú podporu. hodnotné. Kríza morálky potom vedie k 

Páni šoféri,vïaka nenávisti, chudobe, 
aj vám, že nás vojnám...
v o z í t e  n a  V minulosti 
v y s t ú p e n i a .  boli ¾udia s folklórom 
S a m o z r e j m e ,  spätí neustále, žili 
úp r imná vïaka  ním.  Kalendárny 
vám, muzikanti, folklór (napr. svadby, 
k t o r í  n á s  v i a n o è n é ,  
s p r e v á d z a t e  fašiangové, jarné 
hudbou a chlapi z zvyky...) a obrady 
Jarabiny, ktorí nás ( n a p r.  k r s t i n o v é  
s v o j í m  piesne, svadobná 
nenapodobite¾ným o d o b i e r k a ,  
s p e v o m  f a š i a n g o v é  
s p r e v á d z a t e  a  p o c h ô d z k y ,  
spoluúèinkujete v vynášanie Moreny, 
našich aktivitách. t i e ž  i  m a g i c k é  
S a b í n k a ,  n a š a  praktiky, modlitby...) 
t a n e è n á  f u n g o v a l i  v o  
pedagogièka, aj v z á j o m n o m  
tebe srdeèná vïaka prepojení. Prevažná 

Od svojho vzniku sa Jarabinka za všetky rady a usmernenia. Ïakujem aj èas� kalendárneho obradového folklóru 
prezentuje na verejnosti, t. j. úèinkuje pri riadite¾ovi školy Ing. Milanovi Moravèíkovi súvisela s pochôdzkami a plnila okrem iných 
všetkých kultúrnych udalostiach obce Ve¾ká za to, že v priestoroch školy môžeme najmä komunikatívnu funkciu. Vzh¾adom na 
Hradná,  napr. stavanie mája, Fašiangy, nacvièova� s menšími de�mi. Bez vás nerovnomerný vývin ¾udovej kultúry bol 
oslavy 1. písomnej zmienky o obci, Deò všetkých by sme neboli tým, kým sme. Všetci výskyt obradového folklóru výrazne 
matiek, mesiac úcty k starším a iné. ostatní priaznivci, ktorých som nemenovala, regionálne a lokálne diferencovaný. Preto 
Pravidelne obec reprezentuje na Kultúrnych ïakujem vám za podporu, potlesk a priazeò dôležitú úlohu pri jeho zachovaní zohrávajú 
slávnostiach združenia obcí mikroregiónu alebo akúko¾vek inú pomoc. Budeme sa teši� dedinské folklórne skupiny a folklórne 
Machnáè  Inovec, ktoré sa v tomto roku na stretnutie s vami pri ïalších našich súbory. Dnes už mnohí, najmä mladí ¾udia, 
konali v susednej Svinnej. Viackrát vystúpeniach.nemajú príležitos� oboznámi� sa so zvykmi a 
vystupovala v Malej Hradnej, tento rok Všetkým priaznivcom folklóru aj tradíciami svojich predkov.
úèinkovala aj na slávnostnom krste všetkým obèanom prajem pokojné a D e t s k á  f o l k l ó r n a  s k u p i n a  
publikácie o Trenèianskych Miticiach. požehnané Vianoèné sviatky.Jarabinka je miestna neprofesionálna 

Èinnos� Jarabinky bola síce kvôli Mgr. Eva Boèákováumelecká skupina, ktorej zriaïovate¾om je 
prísnym opatreniam súvisiacim s pandémiou               vedúca DFSk JarabinkaObec Ve¾ká Hradná. Jej zriadenie schválilo 
koronavírusu naèas prerušená, je však 
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Evky Boèákovej na jaslièkovej zábavu, vystrájanie kamarátov na 
pobožnosti v roku 2016. vojnu, rozlúèku so slobodou. 

V roku 2017 vznikla detská Ve¾konoèný pondelok sme odspievali Jarabina
folklórna skupina Jarabinka, kde od krèmára „Bennára“ až po bytovky. 

Jarabina - spevácke zoskupenie úèinkujú naše deti, inšpirovali sme sa A keï zostali sily, zaspievali sme aj 
chlapov, nie úplne najmladších jej názvom a dali sme si názov dubovským dievèatám. 
vekom, ale mladých zápalom pre Jarabina. Potom sme si povedali, že Spev bol súèas�ou života a 
hudbu, mladých rados�ou zo spevu a je škoda èaka� ïalšie roky a zaèali ¾udia spievali radi. Teraz je to iné, 
mladých z potešenia rozdáva� ¾uïom sme vystupova� na rôznych spieva sa ove¾a menej. To by sme 
rados�. podujatiach v našej obci. chceli zmeni�, ukáza� mladším, aké 
Naše úplne prvé vystúpenie sa datuje Toto je krátka história, ale pekné pesnièky sa u nás spievali a 
do roku 1989, keï sme ako mladí venujme sa radšej prítomnosti. Sme starším pripomenú� èasy ich mladosti. 
muži vystúpili na oslavách 660. chlapi, ktorí vyrastali pri speve.Už Nechceme sa hra� na záchrancov 
výroèia prvej písomnej zmienky o ako mladí sme poèúvali spev pri ¾udovej hudby v regióne, nemáme 

ambície úèinkova� v širokom okolí. 
Neusilujeme sa o poèet lajkov a 
sledovate¾ov na sociálnych sie�ach. 
Chceme ukáza� ¾uïom krásu ¾udovej 
pesnièky, rados� zo spevu, rados� z 
príjemných posedení s priate¾mi. Boli 
by sme ve¾mi radi, keby naše rady 
rozšírili aj mladší muži a chlapci. 
Prosím, nebojte sa, príïte to vyskúša� 
a okúsi� tú rados�, keï vám ¾udia 
zatlieskajú a sú potešení. 

Momentálne vystupujeme v 
tomto zložení: bratia Lobotkovci  
(Štefan, Milan, ¼uboš a Ivan), Danko 
Lobotka, Peter Kováè, Dušan Masár, 
¼ubo Guòovský, Milan Ježík ml. a 
Milan Ježík st. Budeme naozaj ve¾mi 
radi, keï sa tento zoznam rozšíri. 
Na záver by som chcel prida� osobný 
odkaz ostatným kolegom zo speváckej 
skupiny Jarabina: „Chlapi, je mi 
ve¾kou c�ou patri� medzi vás. Teším sa každej príležitosti. Spievalo sa všade, obci Ve¾ká Hradná. Potom sme si na 
na každú skúšku, na každé vystúpenie v kostole, na svadbe, zábave, na pár rokov dali „umeleckú pauzu“ a 
a dúfam, že naša spolupráca bude trva� výlete, v autobuse na ceste z futbalu a vystúpili v roku 2009 na oslavách 
ešte ve¾mi dlho. Ïakujem.“samozrejme aj v krème. Ako 680. výroèia obce. Opä� nasledovala 

mládenci sme odspievali nejednu prestávka a vystúpili sme na podnet 
Milan Ježík

snažili o to, aby do našej obce pokraèova�. Urobili sme kus Voda! dotiahli vodu pre existenciu poctivej práce na oplotení 
Voda je základ života. ïalších generácií svojich prameòov a vyèistení od 

Táto tekutina bez farby, vône a potomkov. náletových drevín. Utužili a 
zápachu je elixírom života, bez prehåbili sa medzi chlapmi 
ktorého by èlovek neprežil ani priate¾stvá a zapojili sa aj naši 
tri dni. Okrem toho má mnoho noví obèania. Ma� vodu v 
ïalších blahodarných úèinkov obci, základná myšlienka 
na telo, myse¾ a dušu. Z vody našich predkov, týmto stále 
sme všetci stvorení. Už od žije a som ve¾mi rád, že to nie 
nepamäti vieme, že bez vody nie je našim obèanom ¾ahostajné. 
je život. To, že doma pustíme Ï a k u j e m  v e ¾ m i  p e k n e  
kohútik a voda teèie, nie je všetkým, ktorí sa zúèastnili 
v š a d e  a  u  k a ž d é h o  brigády a zároveò pozývam 
samozrejmos�ou. všetkých, ktorí by sa v 

N a š a  o b e c  j e  budúcnosti chceli zapoji� do 
z á s o b o v a n á  v o d o u  z  ïalších aktivít spojených s Tak ako všetko, aj náš 
celoobecného vodovodu, z opravou a údržbou nášho vodovod si vyžaduje opravy a 
prameòov, ktoré sú zachytené v vodovodu.údržby. Zúèastnili sme sa na 
Považskom Inovci. Naši rodièia Ing. Pavol Ježíktakejto spoloènej brigáde na 
a starí rodièia sa nieko¾ko rokov J a m e  a  b u d e m e  v  t o m  
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požiarny útok s vodou. Do Motešíc 21. mája Mário Salaba. Èinnos� mladých hasièov
na okresné kolo hry Plameò sme išli dobre 16. júla sme sa zúèastnili v Založenie Zemskej hasièskej 

naladení, vyhrali sme všetky tri disciplíny a Ivanovciach 4. roèníka noènej pohárovej jednoty v našej obci sa datuje od 1. mája 

najviac som bol prekvapený, keï sme po sú�aže mladých hasièov o pohár starostky s 1927. Odvtedy sa vystriedalo ve¾a 

skonèení sú�aže dostali pozvánku na krajské dvoma kolektívmi mladých hasièov a hasièských družstiev mužov a žien, ale až v 

kolo do Opatovej za 6 týždòov. Požièal som obsadili sme celkovo 4. a 5. miesto už aj s roku 1983 zaèalo sú�aži� aj družstvo detí, 

si z Krajského výboru ZPO na tri týždne nastupujúcou generáciou.kedy pán Jozef Hilèík založil Kolektív 

tunel i hadice na požiarny útok CTIF a zaèali Na oslavách 100 rokov založenia mladých požiarnikov. Vtedy sme ani 

sme vážne trénova� na hornom ihrisku, Zemskej hasièskej jednoty v Trenèíne 6. netušili, aké máme športovo talentované 

skracova� èas sekundu po sekunde. Ïalšie augusta „detièky z Ve¾kej Hradnej“ na deti. 

tri týždne sme sa venovali na dolnom ihrisku pozvanie usporiadate¾ov vykonali po Po 2. mieste na krajskom kole hry 

štafete 400 m s prekážkami a hlavne siedmich hodinách èakania ukážku Plameò 84 sme na celoslovenských 

štafetovým odovzdávkam. Posledný týždeò požiarneho útoku s vodou na Mierovom branných hrách v Tatranskej Lomnici v 

pred sú�ažou sme trénovali dvojfázovo. V námestí.disciplíne požiarny útok s vodou obsadili 3. 

Opatovej sme excelovali v disciplínach Ve¾ký úspech mladých hasièov miesto. O rok neskôr na celoštátnom kole 

CTIF, chalani sa doslova prekonávali. prilákal množstvo detí a na branný pretek 1. hry v Slavièíne sme vyhrali  a kvalifikovali 

Požiarny útok s vodou sme poèas prípravy októbra do Ivanoviec sme postavili štyri sa reprezentova� ÈSSR na medzinárodnú 

na krajské kolo prakticky netrénovali a aj tak pä�èlenné družstvá, jedno v kategórii sú�až socialistických krajín mladých 

sme dopadli, v poli porazených. „dievèat“ a tri „chlapcov“. Najlepšie na 2. požiarnikov v Maïarsku a v roku 1986 vo 

Poèas prípravy na celoštátne mieste skonèili dievèatá, chlapci obsadili 3., Svite po kvalifikácii i na 6. medzinárodnú 

kolohry Plameò do Hurbanova sme už iba 4. a 5. miesto. Myslím si, že mená: Terezka sú�až CTIF MP v Havlíèkovom Brode.

„dolaïovali“ detaily jednotlivých disciplín. Apolenová, Ninka Guòovská, Editka Vybrali sme sa reprezentova� 

V piatok ráno sme nasadli do autobusu a Ježíková, Lenka Ježíková, Sárka Petríková, ÈSSR v sú�aži CTIF, na ktorej sme 

nabrali smer Hurbanovo. Bola obrovská Tomáš Gallo, Matúš Guòovský, Karol Ježík, excelovali v oboch disciplínach a v 

Martin Konta, Mateo  Korèok, Tomáš konkurencii 26 družstiev zo 14 európskych 

Masár, Matúš Reingraber budeme ešte krajín zví�azili.

poèu� len v tom najlepšom.Celkovo sme sa zúèastnili na 

18. júna sme sa zúèastnili po 27 piatich celoštátnych kolách hry Plameò, kde 

rokoch okresného kola dorastencov v okrem 1. miesta sme obsadili dvakrát tretie a 

Trenèianskej Turnej, kde sme obsadili 2. dvakrát štvrté miesto. Potom sme sa z 

miesto. Obec reprezentovali Mário Salaba, rôznych príèin 25 rokov odmlèali a teraz 

Tomáš Kováè, Tomáš Ježík, Daniel skúšame š�astie znova, opráši� a zapísa� do 

Lobotka, Dominik Petrík, Adam Ježík, povedomia obec „Ve¾ká Hradná“. 

Boris Ježík, Oliver Lobotka a Mário Opätovné zaèiatky Kolektívu 

Varhaník.mladých hasièov boli ve¾mi �ažké, 

Chcel by som sa poïakova� presvedèi� kompetentných ¾udí, že to horúèava, do rána búrka a v sobotu ve¾mi 

sú�ažiacim za výborné výkony a vzornú naozaj myslím vážne, niekedy nad¾udské. silný vietor. V popoludòajších požiarnych 

reprezentáciu obce Ve¾ká Hradná. Rodièom Užil som si ve¾a posmeškov a osobných útokoch s vodou sa nám podarilo ukoristi� 

i príbuzným za trpezlivos� a mohutné urážok, ale myslím si, že som dokázal, èo ve¾mi dobré 3. miesto. V sobotu v 

povzbudzovanie na každej sú�aži. Urbariátu som povedal vo februári 2017 na výroènej sú�ažných disciplínach CTIF sme v prvých 

za finanènú pomoc na celoštátne kolo, schôdzi DHZ „vytiahnu� deti od poèítaèov a pokusoch prekonávali ve¾kú zodpovednos� 

Po¾ovníckemu združeniu za poskytnutý keï sa bude da�, dobre reprezentova� obec a dôležitos� samotnej sú�aže. V druhých 

materiál, Telovýchovnej jednote za Ve¾ká Hradná“. pokusoch sme sa zlepšili o 11 sekúnd a 

poskytnutie priestorov na trénovanie, Ve¾mi nám pomohla a podržala vybojovali sme si vynikajúce 2. miesto, iba 

pracovníkom obecného úradu na èele so nás vtedajšia starostka pani Anna Petríková, 0,69 sekundy za prvým družstvom, èo je 

starostom, a nakoniec šoférom, že nás v bez jej pomoci by sme neboli tam, kde tretí najlepší výsledok Kolektívu mladých 

zdraví doviezli domov.momentálne sme, medzi najlepšími na hasièov v histórii. Celkovo sme sa oproti 

Na záver mi dovo¾te aj v mene Slovensku. Na prvej sú�aži v Ivanovciach sa okresnému kolu zlepšili o 40 sekúnd. 

èlenov Kolektívu mladých hasièov popria� z nás smiali a dnes nám každý uznanlivo O obrovský úspech i výbornú 

Vám príjemné prežitie vianoèných sviatkov, podáva ruku. reprezentáciu obce v rámci Slovenska sa 

bohatého Ježiška, ve¾a darèekov pod Na zaèiatku roka 2022 po zaslúžili Jozef Beòo, Samuel Guòovský, 

stromèek a všetko najlepšie v novom roku, uvo¾není pandemických opatrení sme zaèali Tomáš Kováè, Gabriel Križan, Kristián 

ve¾a zdravia, š�astia a lásky, na zdravie.trénova� požiarny útok CTIF v areáli starej Ježík, Ondrej Ježík, Radovan Ježík, Samuel 

Emil Filko, vedúci Kolektívu mladých školy a štafetu 400 m s prekážkami na Ježík, Tomáš Ježík, Daniel Lobotka, René 

hasièovhornom ihrisku, kde sme nacvièovali aj Lobotka, Andrej Matejík, Matej Oravec a 
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akcii reprezentovali štyria èlenovia.Dobrovo¾ní hasièi
      Dòa 29.8.2022 sa v Neporadzi      Rok 2022 sme zahájili výroènou 
konalo taktické cvièenie, ktoré sa èlenskou schôdzou, na ktorej sme si 
organizuje každoroène v rámci nášho zvolili výbor na nasledujúce štyri roky.
okrsku. Jedná sa o simulovaný požiar v      Dòa 18.6.2022 sa v Trenèianskej 
nedostupnom teréne. Cie¾om tohoto Turnej konala previerka pripravenosti 
cvièenia je vyskúša� si koordináciu, Trenèianskeho okresu, ktorá sa skladala 
pripravenos� a spoluprácu medzi z požiarneho útoku a štafety 8 x 50 m.  
jednotlivými DHZ navzájom. Cvièenia Sú�aže sa zúèastnilo družstvo žien, na 
sa zúèastnili DHZ Trenèianske ktorej obsadili pekné 3. miesto.
Jastrabie, Dubodiel, Ve¾ká Hradná,      Dòa  6.8.2022sa v Trenèíne konala 
Svinná, Bobot, Motešice, Trenèianske oslava 100. výroèia založenia Zemskej 
Mitice, Neporadza a vytvorilo sa hasièskej jednoty (ZHJ) na Slovensku a 
približne 400 m dopravného vedenia. DPO Slovenskej  republiky. Osláv sa 
     Toto taktické cvièenie sa prvýkrát zúèastnilo nieko¾ko stoviek hasièov zo 
uskutoènilo v roku 2014 na Patrovci. Slovenska, ale aj z okolitých štátov. 
Dúfam, že v tejto aktivite budeme ako Zaèínalo sa ráno svätou omšou v 
okrsok pokraèova� aj naïalej.Piaristickom kostole, pokraèoval 

     

slávnostný pochod od hotela Elizabeth Ako každú rodine, ani tú našu hasièskú 
na Mierové námestie, kde sa z tribúny neobchádzajú smutné udalosti. Dòa 
prítomným hasièom prihovoril župan p. 2.1.2022 nás navždy opustil náš èlen 
Baška, prezident DPO SR p. Ce¾uch, Jozef  Kováèik. Èlenom DHZ bol 52 
prezident HaZZ p. Mikulášek, primátori rokov.
blízkych miest a iní pozvaní hostia. Èes� jeho pamiatke!
Nasledovala spanilá jazda hasièskej      V závere chcem poïakova� všetkým 
techniky mesto ma ukážky požiarneho dobrovo¾ným hasièom za ich obetavú 
útoku historickými ruènými prácu a spoluobèanom za podporu.                       
striekaèkami. Našu organizáciu na tejto Mária Masárová
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Stretnutie ví�azných kolektívov 
mladých požiarnikov a hasièov

25. júla 2022 uplynulo neuverite¾ných 35 rokov 

od nášho ve¾kého ví�azstva na VI.  

Medzinárodnej sú�aži CTIF MP v Havlíèkovom 

Brode v roku 1987. 

Èlenovia  Kolekt ívu  mladých  

požiarnikov: Peter Beòo, Jozef Ježík velite¾, 

Peter Ježík, Rastislav Ježík, Martin Konta, Karol 

Kováè, Marián Masár, ¼udovít Országh, Miloš 

Petrík a Jozef Varhaník sa zlatými písmenami 

zapísali do histórie DHZ Ve¾ká Hradná i ZPO 

Èeskoslovenskej socialistickej republiky. S 

kolektívom sa ešte pripravovali Martin Kováè, 

Dušan Kyjac, Marian Lobotka a Marian 

Michalièka.

Dòa 20. augusta 2022 sme usporiadali 

stretnutie terajšieho Kolektívu mladých hasièov 

s rodièmi i „veteránov“ zo sú�aže v 

Havlíèkovom Brode s manželkami i s vtedajším 

atletickým trénerom Jaroslavom Litványim. Po 

slávnostnom prípitku v príjemnej atmosfére pri 

guláši, èapovanom pivku, kofole i moravských 

koláèoch a oškvarkových pagáèoch sa 

spomínalo na tréningy, sústredenia i dosiahnuté 

výkony. 

Najväèší úspech i ohlas malo 

premietanie videa z celoštátneho kola v 

Hurbanove a èítanie jednotlivých statí o sú�aži 

zo spravodajov z medzinárodnej sú�aže CTIF. 

Dobrú náladu nenarušil ani vytrvalý dážï. 

Odkaz nastupujúcej generácii znie: 

„treba vytrvalo i usilovne trénova� a pri troche 

š�astia sa dá aj zví�azi�“. 

Emil Filko

Rok 2020
zomrelo 12 obèanov: 

narodilo sa 8 detí: Juliana Tretinárová, Agneša Kontová, Vladimír Michalièka, 
Eliáš Laššo, Júlia Petríková, Vivien  Šišovská, Emily Anton Petrík, Štefan Baco, Jozef Chovanec, Ervín Ježík, 
Masárová, Stela Masárová, Juraj Petrík, Katarína Ježíková, František Guòovský, Martin Konta, František Kováè, Anna 
Lukas Nemèík Šanková, ¼uboš Kyselica
                                                                                                                         
zomreli 4 obèania: Rok 2022
Viera Ježíková, Gregor Ježík, Františka Gago Hilèíková, 
Anton Kachlár narodilo sa 7 detí: 
                                    Martin Pavlov, Veronika Vlková, Roman Talian, Rebecca 

                               Štullerová, Lea Kolmanová, Kamil Lamaèka, Olívia 
Rok 2021 Petríková

narodilo sa 8 detí: zomrelo 6 obèanov: 
Klára Dubovská, Nikola Szabová, Samuel Sidor, Júlia Jozef Kováèik, Ing. Mária Labajová, Františka Lobotková, 
Vondrová, Eliška Ježíková, Kamil Gábor, Juraj Beòo, Timea Marta Masárová, František Detko, Stanislav Petrík
Sedláèková

Zoznam narodených a zosnulých v rokoch 2020 až 2022



Zdá sa nám, že platíme za odpad ve¾a, ale musíme Veèná téma  - odpady
pochopi�, že to bude stále viac a viac. Prispievame k tomu my Odpady sú témou, ktorá v našom živote rezonuje 
sami a èiastoène k tomu prispieva aj štát tým, aké podmienky už mnoho rokov a urèite aj stále rezonova� bude. S 
stanovuje pre odpadové hospodárstvo. Napríklad stanovil rozvojom spoloènosti, s vyššou ekonomickou výkonnos�ou 
podmienku zbiera� biologicky rozložite¾ný kuchynský a v súvislosti so zvyšovaním poètu obyvate¾ov dochádza k 
odpad. Naš�astie sa našej obci (v rámci mikroregiónu rastu spotreby u ¾udí, èo nevyhnutne vedie aj k zvyšovaniu 
Machnáè-Inovec) podarilo zabezpeèi� pre všetky rodinné množstva vytvoreného odpadu. Jednoducho povedané: èím 
domy kompostéry, a tým túto podmienku splni�. Z nariadení sú vyššie príjmy domácností, tým si môžu dovoli� 
vlády a záväzkov Európskej únie od 1. januára 2023 bude nakupova� viac výrobkov a služieb, tým vzniká a hromadí 
systém triedeného odpadu v našej obci nasledovný: odpad sa aj viac odpadu. Ale dokedy sa dá ís� touto cestou? 

Dokým nás odpad nepohltí? budú obèania vyklada� v èase vývozu (pod¾a harmonogramu 

Všetci chápeme, že nie je možné donekoneèna vývozov) pred svoje rodinné domy. Papier v 
odpad iba hromadi� a budúcim generáciám krabiciach alebo zaviazaných balíkoch. Do 
zanecha� hory a moria odpadu. Mnohé jedného žltého igelitového vreca bude obèan 
organizácie a jednotlivci už dlho bijú na zbera� 3 komodity: plasty, plechovky, 
poplach a upozoròujú na nevyhnutnos� tetrapaky. Sklo budeme zbiera� rovnakým 
znižovania množstva vytvoreného odpadu a spôsobom ako doteraz do ve¾kých 
recyklácie odpadu. Návodov je viacero: kontajnerov. 
neplytva� jedlom, nepoužíva� zbytoèné obaly, Vieme, že ide o nesystémové kroky, ale 
obmedzi� používanie plastov, opätovne použi� napåòame legislatívu státu. Ïalej štát 
alebo opravi� namiesto likvidácie, nakupova� prikázuje povinnú úpravu zmesového 
bez obalov, triedi� odpad, èi kompostova�. 

komunálneho odpadu pred jeho zneškodnením na skládkach. 
Ako sa k tomu postavíme my? Každý z nás môžeme 

Zatia¾ bola úèinnos� tohto nariadenia odložená, ale aj toto 
k zlepšeniu situácie prispie� svojou troškou. Rozumne 

èoskoro prispeje k zvyšovaniu poplatkov za odpad. Takže 
nakupova�, rozumne naklada� s odpadom, recyklova�, 

jedinou cestou je snaha o znižovanie množstva vytvoreného 
separova�... V našej obci už dlhé roky separujeme viac 

odpadu. Ako uvádzajú odborníci, predchádzanie vzniku 
zložiek odpadov, no stále sa dá urobi� ešte nieèo viac. Verte, 

odpadov, ich opätovné použitie a recyklácia je 
je to ve¾mi dôležité, a môže to by� èoskoro otázka prežitia.

nevyhnutnos�ou pre zachovanie zdravého životného 
Okrem toho, že hromadíme množstvo odpadu, nás 

prostredia pre budúce generácie ¾udstva.
tento stojí aj nemalé peniaze. Každoroèné zvyšovanie cien za 

Ing. Pavol Ježík,   Ing. Jana Masárová, PhD.
odvoz a uskladnenie komunálneho odpadu sa prejavuje v 

zvyšovaní poplatku za komunálny odpad. Kým napríklad v 

roku 2016 bol v našej obci roèný poplatok za komunálny 

odpad vo výške 18 Eur za osobu, v roku 2022 to bolo 26 Eur, a 

pre rok 2023 to bude už 32 Eur. Ani to však nie je dos�, obec 

každoroène zo svojho rozpoètu dopláca na pokrytie 

výdavkov spojených s odpadovým hospodárstvom, hoci 

pod¾a zákona znáša� náklady na èinnosti nakladania s 

odpadom a èinnosti k nim smerujúcich je povinný držite¾ 

odpadu. Tým, že obec dopláca na odpad vytvorený jej 

obyvate¾mi èi návštevníkmi, prichádza o peniaze, ktoré by 

mohla venova� niekde inde: na svoj rozvoj, kultúru, šport, 

úpravu verejných priestranstiev. 
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Atletika
Od prvého októbra 2022 zaèal v našej obci pôsobi� 

atletický klub AK DUKLA Trenèín pod vedením bývalých 

úspešných reprezentantov Antona a Moniky Kuèmínových. 

Vïaka podpore a spolupráci s obcou sa postupne zaèlenilo 27 

èlenov a veríme, že èasom aj budúcich reprezentantov SR. 

Chceli by sme poïakova� všetkým športovcom za ich 

húževnatos�, ktorú zatia¾ dokazujú na tréningoch. 

Každého, kto má záujem, radi privítame na našich 

tréningoch vždy v pondelok a piatok o 16 hodine. V prípade 

otázok nás kontaktujte na tel. 0917 705 042. 

Fašiangová výzva spomenuli na nejakú veselú príhodu, ktorá sa vám 
udiala alebo niekomu inému a nemali by ste problém 

Milí èitatelia. túto príhodu zverejni� tak ma, prosím, kontaktujte. 
Aj keï teraz slávime vianoèné sviatky a nový rok, èi Váš námet bude následne zveršovaný a preèítaný pri 
chceme alebo nechceme, musíme sa aj v predstihu delení kravy. Zároveò sa tak trochu stanete aj vy 
pripravi� na niektoré akcie v budúcom roku. Konkrétne súèas�ou tejto, u nás populárnej akcie - pochovávanie 
mám na mysli pochovávanie basy  a s tým spojené basy a prispejete tým k obohateniu programu a dobrej 
delenie kravy. Dlhšia prestávka spôsobená nálady.
pandémiou nám neumožnila sa na tejto smutno- Vaše námety môžete posiela� na:   
veselej akcii spoloène zúèastni�. Takisto sa nedá m.fatura252@gmail.com
spomenú� si na všetky veselé príhody ktoré sa udiali v                  alebo SMS na telefón:   0907552260
našej obci alebo v okolí za toto obdobie. Za vašu spoluprácu vám vopred ïakujem a teším sa.

Preto by som vás chcel poprosi�, vážení 
èitatelia aj prostredníctvom tejto výzvy, ak by ste si Marek Fatura
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využívaná a aby bola jedným z klenotov gramotnosti a èítaniu, ako jednému z 
tejto obce. Nezaèíname takmer nikdy od nosných pilierov prvého stupòa.Naša škola
nuly. Žijeme a profitujeme aj z pracovitosti Pokraèujeme aj v dokupovaní 

Na úvod tohto príspevku chcem èo predkov a požehnaní, ktoré sme dostali moderných pomôcok na vyuèovanie 
najsrdeènejšie pozdravi� všetkých èitate¾ov výchovou a vzdelaním. Moja snaha je a aj matematiky, slovenského jazyka, 
Ve¾kohradòanských zvestí a popria� im ve¾a bude pokraèova� v tom, èo je dobré, pekné prírodovedy, vlastivedy... Zlepšujeme 
božích milostí do ïalších životných bojov, a na èom sa dá stava�, aby sme zachovali vybavenie v športových potrebách a 
ktoré nás všetkých v blízkej budúcnosti dobrú ni� pre profit obce. pomôckach, pretože pohyb pre deti je 
èakajú. Teraz pár slov o našej škole. V mimoriadne dôležitý pre rozvoj mozgu i 

Zaèal advent, blížia sa Vianoce a súvislosti so zabezpeèením výchovno- zdravie tela a aj ako prevencia moderných 
koniec roka, èo býva i èas, keï sa vzdelávacieho procesu je potrebné civilizaèných chorôb a oslabení súèasnej 
zamýš¾ame nad životom, bilancujeme a poveda�, že vïaka dobrej spolupráci s OÚ generácie. 
máme k sebe bližšie, ako po iné dni v roku. sa darí realizova� mnohé veci a sme Ve¾ký a dobrý priestor nám bude 
Riadite¾om školy vo Ve¾kej Hradnej som nesmierne radi, že obec ve¾mi citlivo a poskytova� vonkajšie ihrisko pod zbúranou 
už viac ako tri roky a preto sa pokúsim o osobne vníma problémy v škole, ktorej je škôlkou, ktorý sa musel kvôli bezpeènosti 
krátku reflexiu k tomu, ako vnímam zriaïovate¾om a je nápomocná, èo je dnes trocha upravi�. Pevne veríme, že sa nám 
niektoré veci zo svojho uhla poh¾adu. v niektorých obciach vzácne. podarí z tohto priestoru vytvori� oázu na 

Keï príde èlovek na nové Zmodernizovali sme vybavenie hru detí MŠ a ZŠ v blízkosti školy a 
pôsobisko, neznamená to, že všetko staré jedálne, kuchyne a vylepšujú sa i pracovné budeme ho môc� plne využíva�. 
(skúsenosti, vz�ahy...) vymaže a znièí. To podmienky pre p. kuchárky (škrabka, Boli by sme ve¾mi radi, keby 
ostáva stále v srdci osobitým spôsobom, konvektomat, odvetrávanie, zariadenie na naša krásna škola mala aj plne chránený, 
pretože rodisko a rodná hruda je láska balenie obedov...). Teší nás, že kuchyòa oplotený areál a parkovisko, èo by prispelo 
zrastená s miestom na zemi, s milovanými ako celok ve¾mi dobre a chutne varí a ku kvalite aktivít a k bezpeènosti detí.  
rodièmi a detstvom. Ale èlovek môže funguje  nielen pre žiakov, ale i pre Je faktom, že by sme privítali novú väèšiu 
získa� a zamilova� si v priebehu svojho všetkých, ktorí odoberajú obedy z našej telocvièòu, alebo halu, ale zatia¾ ju vieme 
života aj nový domov, ako miesto, ktorého školskej jedálne. úspešne nahradi�. V spolupráci s obcou a 
sa stal súèas�ou v priestore,  èase a V spolupráci s obcou sme v vznikla vizualizácia riešenia, ktorá ukazuje 
prirástlo k jeho srdcu. smer vývoja pre 

Keï nad tým budovanie školského 
premýš¾am, vždy si areálu s 
spomeniem na môjho infraštruktúrou i pre 
suseda, ktorý je na misiách obec v blízkom okolí 
v Keni. Jedného dòa pri našej školy.
našom rozhovore sa Dlho nás morili 
vyjadril, že chce by� opatrenia a 
pochovaný v Keni, èo ma obmedzenia v 
nesmierne prekvapilo. súvislosti s Covidom. 
Nezmenil to ani vtedy, keï Po ich uvo¾není sme 
tam boli nepokoje, sa koneène doèkali 
vypa¾ovali kostoly, zabíjali slobodnejšej školy a 
kres�anov a ani vtedy, keï mohli sme robi� 
mu predstavení nariadili bohatú a pestrú 
odletie� pre záchranu èinnos�, zážitkové 
vlastného  života. uèenie, akcie, výlety, 

Ja nie som tak kurzy a pod., ktoré 
odvážny ako môj sused, no máme 
aj ja som si zamiloval  zdokumentované na 
miesta štúdií, práce, ale stránke školy. 
osobitne aj túto malebnú Nazáklade 
dedinku v srdci krásneho a požiadaviek rodièov spálni MŠ inštalovali klimatizaènú spevavého Trenèianskeho kraja. Žijú tu sme tento rok zriadili krúžky- pod¾a jednotku, ktorá pomáha de�om v MŠ ¾udia šikovní a talentovaní na rôzne záujmu žiakov. Zúèastòujeme sa rôznych preži� horúèosti v podkroví poèas letného èinnosti (dá sa to vypozorova� i na ich sú�aží, kde naše deti zažili aj úspechy. Tie obdobia. Sme hrdí aj na to, že terajší de�och)  a páèi sa mi ich svojráz, hrdos�, sújasne vidite¾né a motivujúce (2. miesto v škôlkari sú dobre pripravení do školy, èo neraz i tvrdos�, za ktorými sa èasto skrýva okresnom kole Hviezdoslavovho Kubína, potvrdili p. uèite¾ky zo ZŠ. Pre MŠ a kus pracovitosti a ozajstného mäkkého ví�azstvo v športovej olympiáde, vo rodièov je to ve¾ké uznanie a ocenenie ich srdca ochotného pomôc�. futbale, ví�azstvo našej žiaèky v okresnom práce na tomto stupni vzdelania.Mám tu dobrých priate¾ov, ale i kole žiakov v šachu s postupom na krajské Èo sa týka podmienok takých, ktorí ku mne stratili priate¾skú kolo a aj 1. miesto na výtvarnej sú�aži vyuèovacieho procesu, sfunkènili sme náklonnos�. Je to prirodzené a mesta Luèenec...) Áno.. toto väèšinou dataprojektory a projekèné plochy v pochopite¾né, pretože pri poctivom „predáva“ školu a dá sa s tým triedach na èelných stenách, èo posunulo rozhodovaní èlovek obèas skríži meè s vychva¾ova�, ale ove¾a dôležitejšie sú veci možnosti vzdelávania na vyššiu úroveò. osobnými záujmami iných a lietajú iskry. (ako povedal Exupéry)ktoré sú oèiam Tešíme sa i z toho, že sa nám podarilo Chcem Vás ubezpeèi�, že na mojom nevidite¾né. Dôležitejší je bežný zmodernizova� PC uèebòu a dosiahli sme v vz�ahu k Ve¾kej Hradnej to niè nemení. každodenný poctivý život, podnetné tomto smere pre nás takmer ideálny stav.Budem sa i naïalej snaži� rozhodova� s prostredie a práca, pri ktorých sa tíško Na poschodí sme vytvorili novú pokorou a so svojimi prioritami tak, aby to rastie, mocnie, vyvíja a získava sa viacúèelovú multimediálnu uèebòu s bolo pre blaho tejto komunity ako celku i potenciál pre ïalší rozvoj a rast pre blaho knižnicou a kvalitnou dotykovou pre dobro detí, ktoré do nej chodia. nielen svoje, ale aj blízkych a spoloènosti. prezenènou tabu¾ou s ve¾kou obrazovkou, Plne si uvedomujem úsilie a Naplòme si v tomto vianoènom èase ktorá poskytuje nepredstavite¾né možnosti obety, ktoré vložili do tejto školy tí, srdcia, aby sme sa stali darom pre iných. pre všetky predmety a  vo¾ný èas. Túto ktorých už tu nie je vidie�.  Chcem Ing. Milan Moravèíkmiestnos� v budúcnosti ešte plánujeme poïakova� všetkým, ktorí sa prièinili o to, 

vylepšova�, èo korešponduje s aby táto škola bola postavená, aby bola 
maximálnym úsilím venova� sa èitate¾skej útulná a pekná, aby bola správne a plne 



že dlhé roky ochotne a zodpovedne ekonomickej stránky. Samotný pohreb Speváci pohrebáci
pristupovali k svojmu speváckemu a veci s tým súvisiace, hlavne v Už je tomu nejaká doba, èo 
poslaniu. dnešnej dobe, sú ve¾mi finanène som naposledy prispel èlánkom do 

Je to teraz na nás, trošku nákladné. Nielen že rodina príde o hradnianskych novín o spevákoch, 
mladších, aby sme pokraèovali v tejto blízku osobu, ale zabezpeèi� všetky ktorí pri poslednej rozlúèke so 
èinnosti, a tu by som chcel využi� náležitosti môže pozostalým hlboko zosnulým prispievajú k dôstojnému 
možnos� tohto média a oslovi� naruši� rodinný rozpoèet. Preto aj priebehu obradu. Samozrejme, že 
predovšetkým mladé dievèatá, objedna� a zaplati� si živú hudbu môže žiadny pohreb sa nezaobíde bez 
chlapcov, mladé ženy a predovšetkým by� tiež ve¾mi nároèné.náležitých piesní, ktoré sú vhodné 
mladých chlapov z našej obce, ktorí Práve na toto som zameral môj èlánok, alebo predpísané. K tomu, aby sa 

dobre a na urèitej úrovni pesnièky vedia spieva�, aby sa k nám pridali a v ktorom by som chcel poprosi� 

zaspievali, treba aj ¾udí, ktorí sú rozšírili naše spevácke rady. nejakých spevákov, aby sa k nám 
ochotní túto èinnos� vykonáva�. Všade  sa  povráva ,  že  pridali, aby nás bolo èo najviac. Nie 

Chcel by som sa úprimne Hradòaci sú spevavý národ. Viem, že každý sa môže pohrebu vždy 
poïakova� „vyslúžilým“ spevákom, spieva� na krstinách alebo svadbách je zúèastni�, èi už kvôli práci alebo iným 
menovite Rehorovi Lobotkovi, trochu nieèo iné ako na pohrebe, ale povinnostiam, ale takto aspoò 
Jarolímovi Guòovskému, ¼udmile treba sa nad tým povznies� a uvedomi� zabezpeèíme, že sa vždy pri obrade 
Faturovej a Marte Filkovej, ktorí èi už si, že aj smr� je súèas� života a pri stretne potrebný poèet spevákov pre 
zo zdravotných alebo iných dôvodov pohrebe je spev ve¾mi dôležitý. pekný a kvalitný spev.
nemôžu so spevom pokraèova�, za to, Dá sa na to pozrie� aj trochu z Pekné sviatky vám všetkým 

zo srdca prajem.

Marek Fatura

Preh¾ad poètu obyvate¾ov za roky 2020-2022
 2020 2021 2022 

celkový poèet 761 752 750

- z toho ženy 382 381 375

 - z toho muži 379 371 375

prihlásení na trvalý pobyt 24 5 9

odhlásení z trvalého pobytu 9 10 12

poèet narodených 8 8 7

poèet zomrelých 4 12 5

sobáše 2 5 4

Ježík / Ježíková           84 Beòo / Beòová            16

Masár / Masárová       57 Detko / Detková         16

Lobotka / Lobotková  44 Guòovský / Guòovská16

Kováè /Kováèová       41 Konta / Kontová         15

Petrík / Petríková        34 Laššo / Laššová            8

Filko / Filková            17 Ševèík / Ševèíková      8

Kopecký / Kopecká    17 Fatura / Faturová    7

Najèastejšie sa vyskytujúce  priezviská v obci

Krátke informácie o našej 
škole

Spolu detí v škole je 58 a uèia sa v troch triedach, 

z toho v Základnej škole - 34 detí a v Materskej 

škole - 24 detí

Poèet žiakov I. trieda 18 žiakov z toho 13 

dievèat (1. roèník  8 žiakov z toho 6 dievèat; 2. 

roèník 10 žiakov z toho 8 dievèat).

Poèet žiakov II. trieda 16 žiakov z toho 7 dievèat 

(3. roèník  13 žiakov z toho 6 dievèat; 4. roèník 3 

žiaci z toho 1 dievèa).

Trieda MŠ  24 žiakov z toho 12 dievèat.

Pedagógovia pôsobiaci na našej škole ako 

zamestnanci: Ing. Milan Moravèík riadite¾ školy, 

ZŠ: PaedDr. Ingrid Pe�kovská (od r. 2022), (TU- 

I. trieda),  Mgr. Marta Èahojová (TU- II. trieda); 

ŠKD - 2 oddelenia: Mgr. Pavol Arpáš (od r. 

2022), Silvia Detková 

MŠ: Miriam Lobotková (ZRŠ, TU_MŠ), Mgr. 

Martina Tretinárová, Gabriela Kolíková 

(Asistentka - platená cez projekt).

Okrem toho pracujú na úseku prevádzky ako 

zamestnanci štyria pracovníci: Ing. Iveta Kopecká, 

Viera Filová, Jana Lobotková, ¼ubica Beòová



Každý, kto sa narodí, musí aj udelilo vyznamenanie „Zaslúžilý školy, obecné zastupite¾stvo rozhodlo 

zomrie�. Aj napriek tomu nás pred pracovník“. postavi� novú budovu školy. Kvôli 

rokom prekvapila správa o smrti nášho Ïalším ve¾kým problémom nedostatku finanèných prostriedkov 

spoluobèana a priate¾a Františka našej obce bol nedostatok pitnej vody. sme sa  rozhodl i  pos tav i�  ju  

Kováèa, ktorý zomrel 5.12.2021 vo Spolu sme h¾adali riešenie, ako s v o j p o m o c n e .  P o  d o b r ý c h  

veku nedožitých 70 rokov. vybudova� celoobecný vodovod, ale predchádzajúcich skúsenostiach som 

Dovo¾te mi zaspomína� na hlavne kde zobra� vodu na napojenie sa znova rozhodol oslovi� Ferka 

neho a oboznámi� vás s jeho èinnos�ou sa potrubia. Keïže nám ONV Kováèa a požiada� ho o pomoc pri 

pre rozvoj našej obce. František Kováè neumožnilo napoji� sa na vodovod budovaní školy. Od výkopu základov 

(Kukuè) sa už v mladosti aktívne až po úplne ukonèenie výstavby 

zapájal do èinnosti v našej TJ. Bol bol vlastne stavbyvedúci, murár, 

dlhoroèným èlenom výboru tejto elektrikár aj pomocný stavebný 

organizácie. V roku 1981 bol dozor. Za pomoci brigádnikov, 
susednej obce Svinná, odporuèilo nám zvolený za poslanca národného výboru rodièov a zamestnancov obce sa nám 
h¾ada� nové zdroje vody v pohorí v našej obci. Od roku 1985 vykonával podarilo v krátkom èase uskutoèni� náš 
Považského Inovca. Po dlhodobom funkciu tajomníka MNV. sen o novej budove školy. 
meraní prameòov sme sa rozhodli Po mojom nástupe do funkcie Ferko, za všetku prácu v 
zachytáva� pramene na Jame. predsedu MNV sme spoloène prospech našej obce, èi už pri budovaní 
Z a c h y t á v a n i e  p r a m e ò o v  s m e  pripravili a následne organizaène Domu smútku ,  ce loobecného  
vykonávali každú sobotu od jari do zaèali v roku 1986 v akcii „Z“ s vodovodu, alebo budovy školy, ti v 
jesene. Takmer na každej brigáde sa výstavbou Domu smútku. Tu sa mene svojom, ale aj v mene všetkých 
zúèastnil a odborne ju viedol náš Ferko skutoène prejavili jeho organizaèné a obèanov srdeène ÏAKUJEM.
Kováè. odborné schopnosti. Poèas výstavby Vážení obèania, ak pôjdete na 

Po vybudovaní vodovodu sa Domu smútku sa ve¾mi aktívne zapájal náš cintorín okolo Domu smútku, ak si 
aj naïalej sporadicky zapájal do do brigádnickej èinnosti a odpracoval doma pustíte vodu, ak pôjdete okolo 
zve¾aïovania jeho rodnej obce. stovky hodín bez nároku na mzdu. Za našej novej školy, spomeòte si naòho.
Z dôvodu zlého stavu budovy školy, jeho aktívnu prácu vo funkcii Emil Masár
ale najmä drevenej budovy materskej tajomníka MNV mu ONV v Trenèíne 
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Spomienka a poïakovanie

Domov je prístav
"Všade dobre  doma najlepšie“, vraví nám stará ¾udová 

múdros�. Aby to skutoène bolo tak, musíme k tomu prispie� aj my 
sami. Pretože domov  to nie je iba slovo èi pojem. Èo všetko sa za 
týmto slovom skrýva? Sú to predovšetkým jednotliví èlenovia 
rodiny, ale i veci, ktorými sa doma obklopujeme. Tisíc malièkostí, 
ktoré robia domov domovom. A práve reè týchto, neraz drobných 
doplnkov, má svoju zvláštnu moc. Môžu sa nám privráva� milo, 
upokojujúco a vzbudzova� v nás dobrú náladu, ale naopak, môžu 
vyvola� aj našu nevô¾u, zlú náladu. 

Lenže domov je aj byt, priestor, ktorý treba uprata�. Aj 
hàba riadu v kuchyni, aj plný kôš špinavej bielizne. Skúsme sa 
pozrie� na svoj byt trocha inými oèami. Slúži on nám alebo my 
slúžime jemu? Máme v òom dos� možností pre svoje zá¾uby? Aby 
sme mohli v òom skutoène aj ži�, nielen v òom veène oprašova� 
drahé neúèelné zariadenie. Nazrime hoci do kuchyne. Ko¾ko hodín 
zo svojho života tam my, ženy, trávime? Práve preto by sme sa mali 
usilova�, aby kuchynské prostredie pôsobilo na nás milo a aby sme 
sa tam dobre cítili nielen my, ale aj ostatní èlenovia našej rodiny. K 
tomu je potrebná zruènos�, zmysel pre harmóniu a fantázia. 

Naša rodina sa najviac zdržiavala práve v kuchyni. K 
mojim najkrajším zážitkom z detstva patria veèery za masívnym 
stolom, kde sme si èítali rozprávky, kreslili, hrali Èloveèe nehnevaj 
sa a iné spoloèenské hry. Vída� takéto nieèo aj dnes? V obývaèke 
sliepòa televízor, v detskej izbe ide poèítaè a z reproduktorov sa valí 
neidentifikovate¾ný zvuk. 

V kuchyni máme zopár prístrojov na u¾ahèenie prác, èo je 
pre pracujúce ženy ve¾kou výhodou. Chceme, aby sme sa domov 
radi vracali, aby sme sa doma cítili dobre, naèerpali nové sily, 
odpoèinuli si, zabavili sa i snívali svoje životné sny. Nech náš 
domov má neopakovate¾né èaro. Nech sa stane nedobytným 
hradom, ktorý má cenu zlata. Nech je pre nás naïalej útoèiš�om i 
prístavom.

Anna Kòazeová

¼udová hudba Jarabinka
Milí èitatelia, na úvod by som vám chcel menovite 

predstavi� èlenov našej ¾udovej hudby.
Kapelník - Mária Boèáková (husle), Tamarka Murínová (husle), 
Janka Masárová (akordeón a flauta), Tomáš Ježík (akordeón) a 
Marek Fatura (kontrabas). 
Už odjakživa sa naša obec môže pýši� tým, že tu žijú ve¾mi 
šikovní a tvoriví ¾udia. Hradòanci sú známi aj ako spevavý 
národ. Vznikali u nás aj rôzne hudobné skupiny, èi už moderné 
alebo ¾udové. Nebudem teraz o nich písa�, pretože by nám 
nestaèila celá strana novín.

Napísa� by som chcel pár riadkov o súèasnej ¾udovej 
hudbe ,,Jarabinka“. Toto zoskupenie vznikalo súèasne vtedy, keï 
sa zaèala formova� detská folklórna skupina pod vedením Evky 
Boèákovej v roku 2018. Vtedy som postrehol, že ve¾a mladých 
¾udí úspešne absolvovalo základnú umeleckú školu a pre 
mnohých, žia¾, záujem ïalej hudobne sa rozvíja� skonèil. Tak 
slovo dalo slovo a za krátko sa našlo pár šikovných deciek a 
vznikla naša kapela. 

Samozrejme, nie sme žiadni virtuózi ani umelci, sme 
amatérske zoskupenie, sem-tam ešte zahráme aj pár falošných 
tónov, ale hráme s láskou k hudbe a preto, aby sme prinášali 
rados� nielen nám, ale aj okoliu. Sme veselá dobrá partia, 
chodíme na opekaèky a rôzne výlety. A keby sa k nám chcel 
niekto prida�, dvere sú vždy otvorené. Väèšinou hráme ako 
doprovod k taneènej skupine a myslím si, že táto chémia nám 
ve¾mi sadla. 

Do budúcna plánujeme aj svoje samostatné vystúpenia, 
èi na rôznych verejných a aj súkromných akciách. Priznám sa, že 
najviac sa tešíme na naše hradòanské publikum, ktoré nás ešte 
nikdy svojím potleskom nesklamalo. 
 Dúfam, že nás ¾udová hudba bude ešte dlho bavi� a 
vám všetkým budeme prináša� krásne hudobné zážitky.

Marek Fatura
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V sezóne 2022/2023 má TJ jesennej èasti  obsadili 2. miesto so skóre 46 : 20 a ziskom 31 

D r u ž s t e v n í k  Ve ¾ k á  H r a d n á  bodov, keï z 13 stretnutí 10 vyhrali, 1 remizovali a 2 prehrali. 

prihlásené v sú�ažiach ObFZ Trenèín 

Èinnos� TJ ale nespoèíva iba v odohraní futbalových tri mužstvá + spoloèné družstvo 

stretnutí a tréningoch. Zabezpeèovanie chodu TJ stojí ve¾a dorastu s Trenèianskym Jastrabím.

èasu, energie a samozrejme aj finanèných prostriedkov. Preto Prípravka hrá pod vedením 

sa ako obèianske združenie uchádzame aj o príjem 2 percent z trénera Maroša Ševèíka v sú�aži U 

daní, ktoré môžu TJ poukáza� tak fyzické osoby ako aj 11. V konkurencii 16 družstiev v 

právnické subjekty. Ve¾a vecí sa snažíme zabezpeèi� vo jesennej èasti sezóny z 15 stretnutí 7x 

vlastnej réžii, ale samozrejme ve¾ká vïaka patrí aj zástupcom vyhrali, 2x remizovali a 6x prehrali z celkovým skóre 72 : 70 a 

obce, ktorí pri tvorbe rozpoètu obce pamätajú aj na èinnos� so ziskom 23 bodov zimujú v strede tabu¾ky na 8. mieste. 

TJ. Obec sa ve¾kou mierov finanène podie¾a na zabezpeèení Káder tvoria deti z našej obce a 

chodu futbalového klubu a deti z Malej Hradnej:Lukáš 

rekonštrukcii priestorov, Bebjak, Nina Guòovská, Lucas 

ktoré slúžia nielen èlenom Jandák, Edita Ježíková, Lucas 

TJ. Bez finanènej podpory Laštík, Filip Lobotka ml., 

obcí by futbal na dedinách Jakub Lobotka, Adam Petrík, 

asi ani fungova� nemohol. Matúš Petrík, Tomáš Petrík, Matej Richtárech, Marek Szabo, 

Priaznivcom futbalu v našej obci iste neunikli práce Samuel Varhaník, Martin Varhaník.

na zve¾aïovaní vonkajších èastiach kabín (výmena starých 

Starší žiaci hrajú IV.ligu U15  Sever ObFZ TN. Pod vedením okien, zateplenie,nová fasáda, podh¾ady).  Po skonèení 

trénera Maroša Broèka po jesennej èasti obsadili 5. prieèku s jesennej èasti sezóny sme sa pustili do opravy podlahy a 

21 bodmi a skóre 33 : 9, keï z 12 stretnutí 6 vyhrali a po 3 vlhnúcich múrov v klubovni, z ktorej sme odstránili cca 30 cm 

remizovali a prehrali. Káder tvoria: Adam Fodrek, Samuel vrstvu starého betónu a škváry, aby sme mohli odizolova� 

Guòovský, Matúš Guòovský, Samuel Ježík, Ondrej Ježík, vlhnúce múry, zabetónovali sme spodnú betónovú platòu a s 

Kristian Ježík, Branislav Konta, Filip Lobotka st., Šimon prácami chceme pokroèi� tak, aby bola klubovòa hotová do 

Majtas, Tomáš Masár, Andrej Matejík, Alex Országh, Tadeáš zaèiatku jarnej èasti sezóny (12.3.2023) a pripravená na 

Pavle, Tadeáš Rychtarech. používanie.

Z dôvodu nízkeho poètu našich hráèov pre vekovú kategóriu Všetkým priaznivcom hradnianskeho futbalu chcem 

dorastu a aby mali chlapci po skonèení v kategórii žiakov kde poïakova� za podporu v konèiacom sa roku a popria� š�astné 

hra� sme vytvorili spoloèné družstvo dorastu Trenèianske a veselé vianoèné sviatky a do nového roku 2023 hlavne ve¾a 

Jastrabie/Ve¾ká Hradná, ktoré pôsobí v VI.lige U19 ObFZ TN zdravia a úspechov.

a v ktorom od nás hrajú: Radovan Ježík, Tomáš Kováè, 

Na záver by som Vás v mene TJ všetkých rád pozval na Dominik Petrík, Milan Múèka a Boris Ježík. Poslední traja 

tradiènú Štefanskú zábavu, ktorá sa uskutoèní 26.12.2022 od menovaní už hrávajú väèšinou aj za mužov. Po jesennej èasti 

20.00 v kultúrnom dome vo Ve¾kej Hradnej. O dobrú zábavu obsadili 4. prieèku.

sa postará hudobná skupina ZUNABAND.

Mužstvo mužov zaèalo novú sezónu pod vedením nového                                                           za výbor TJ Jozef Kyjac

trénera  Mareka Ševèíka a je po 

reorganizácii sú�aží zaradené do VIII. 

ligy Sever ObFZ TN. Jesenný káder 

tvorili: Branislav Balocký, Jakub 

Guòovský, Marek Guòovský, Peter 

Havier, Juraj Heèko, Roman Hlatký, 

Boris Ježík, Andrej Kováè, Michal 

Kováè, Peter Kováè, Iskren Nikolov, 

Martin Kyjac, Adam Laššo, ¼uboš 

Lobotka, Peter Lobotka, Tomáš Masár, 

Milan Múèka, Dominik,Petrík,Nemanja 

Radenoviè, Sebastian Rychtárech, 

Maroš Ševèík, ¼ubomír Tunega. Po 

TJ Ve¾ká Hradná


